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   Česká společnost elektroniků, z. s.   

   Informace kanceláře spolku číslo   

Březen 2016 

Jeden den v roce pro Českou společnost elektroniků 
 

 

V naší republice je 60 tisíc existujících spolků, které mají ve lhůtě do 31. 12. 2016 

dokončit svoji transformaci z bývalých občanských sdružení. Tento proces je docela 

složitý a náročný jak na členy tak zvolené funkcionáře. Kromě 

vlastního zákona (který všechny naše pobočné spolky obdržely) 

vychází řada publikací, které tento proces vysvětlují. Jednou 

z nich je i publikace „Jak na spolkový rejstřík“ vydavatelství 

Grada. V úvodu autoři vysvětlují, proč je vše tak složité, proč 

téměř každý podpis musí být úředně ověřen, dodrženy 

stanovené lhůty a vše je třeba zapsat do předepsaných 

formulářů na příslušném městském soudu. Celá kniha je plná 

těchto formulářů a návodů jak je se zápisem do spolkového 

rejstříku vyrovnat. Jsou zde vysvětleny všechny odpovídající 

pojmy jako je například pobočný spolek, jeho smysl a postavení v rámci hlavního 

spolku.  

Česká společnost elektroniků se již blíží dokončení požadované transformace, hlavní 

spolek tedy Česká společnost elektroniků, z. s. se sídlem v Praze je již ve spolkovém 

rejstříku zapsána stejně jako osm pobočných spolků. Zbývající tři Hifiklub Žirovnice, 

Výpočetní technika Ostrava a PC klub Morava mají vytvořeny předpoklady pro 

dokončení registrace ve stanoveném termínu do 31. 12. 2016. Samostatná registrace 

a zápis městským soudem do spolkového rejstříku je jedna věc, ale vlastní činnost 

spolku je věc druhá a jak se nyní ukazuje mnohem náročnější. Základním kamenem 

existence spolku je jeho každoroční členská schůze. Tedy nikoliv Valné shromáždění 

opakující se ve čtyřleté periodě, ale každoroční členská schůze probíhající do konce 

března každého roku. Nepřekročitelnou podmínkou pro konání členské schůze je 

osobní účast nadpoloviční většiny zvolených funkcionářů ČSE. Tato účast se nedá 

nahradit žádnou plnou mocí.  

První členská schůze ČSE se konala v sobotu 19. 3. 2016 a měla začít v 9:00 hodin. 

Nezačala. Čekali jsme ještě na funkcionáře pobočného spolku ve Štětí. Naštěstí 

všichni dorazili s mírným zpožděním a tak schůze v 9:10 hodin začala. Kdyby 
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nepřijeli, mohli jsme jen schůzi zahájit a po zjištění, že nejsme usnášeníschopní, že 

nám chybí jeden člen, bychom schůzi ukončili.  

Podívejme se nyní na účast 

Pobočný 

spolek 

Počet 

funkcionářů 

Počet 

účastníků 

Plné moci k 

zastupování 

Počet hlasů 

HK Klatovy 3 1 2 3 

HK Pelhřimov 3 3 0 3 

HK Plzeň 3 2 0 2 

HK Štětí 3 3 0 3 

KE Dobruška 3 1 2 3 

KE Kolín 3 2 1 3 

KELVYT N. C. 3 2 0 2 

PC Tachov 3 1 1 2 

Celkem: 24 15 6 21 

Limit pro konání členské schůze 13  

   

Z tabulky je patrné, že dva pobočné spolky zajistily 100%, tři 66% a tři jen 33% 

účast na jednání. Jestliže podmínkou je nadpoloviční většina účastníků, pak za 

Hifiklub Klatovy, Klub elektroniky Dobruška a PC klub Tachov účast zajišťovaly ty 

ostatní.  

Nyní k vlastnímu průběhu jednání členské schůze. Všechny body programu byly 

projednány, bylo zvoleno nové předsednictvo, schválen rozpočet a přijato 9 usnesení 

pro činnost spolku v tomto roce. Takže lze říci, konec dobrý, vše dobré náš spolek 

má do března příštího roku existenci zajištěnu. Aby v příštím roce byla situace ještě 

lepší stanovila členská schůze datum příštího jednání na sobotu 25. března 2017. 

Pokud bych měl se znalostí průběhu každoročních Rad předsedů ČSE od roku 1997 

porovnat tyto s novou formou členské schůze ČSE tak bych viděl dva rozdíly. Ten 

první je pouze formální, místo jednoho zástupce z každého klubu nyní přicházejí 

zástupci tří. Pokud však využijí plně institutu plné moci ke svému zastupování, tak 

opět z jednoho klubu přijede jeden zástupce, který bude disponovat třemi hlasy, a 

nic se nezmění (pokud to neohrozí usnášeníschopnost členské schůze). Ten druhý 

rozdíl je však zásadní a plně se na jednání letošní členské schůze projevil. Příchod 

nových funkcionářů z klubů přinesl na společné jednání nové pohledy, nové názory, 

nové informace a nové formulace myšlenek a postojů. Zkrátka jakoby zavál nový vítr 

do ustáleného stereotypu minulých jednání. Lze si jen přát, aby na příští členské 

schůzi bylo více nových tváří a méně plných mocí. 

Zpracoval. 

Mgr. Petr Plachý, předseda ČSE     ________________________      


